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Veronika SEDLÁČKOVÁ, moderátorka
--------------------
Novým ministrem školství by se mohl stát bývalý rektor Masarykovy univerzity v Brně Petr Fiala. Že je premiérovým
favoritem, nevyloučili zástupci koaličních stran. 47letý politolog působí teď jako poradce Petra Nečase pro vědu. On
sám ale zatím nepotvrdil, jestli o ministerskou funkci stojí. V minulosti dokonce vstup do politiky vyloučil. Místo ve vedení
rezortu školství je uvolněné už měsíc po tom, co rezignoval jeho předchozí šéf Josef Dobeš z Věcí veřejných. Nový
ministr se bude muset utkat s řadou problémů, od nutnosti seškrtat v rozpočtu úřadu 2,5 miliardy korun po řešení
komplikací s čerpáním evropských peněz. Po telefonu zdravím Dagmar Navrátilovou, místopředsedkyni školského
výboru ve sněmovně. Dobrý den.

Dagmar NAVRÁTILOVÁ, poslankyně, místopředsedkyně školského výboru PS PČR
--------------------
Dobrý den.

Veronika SEDLÁČKOVÁ, moderátorka
--------------------
A senátora Marcela Chládka, stínového ministra školství ČSSD. Dobrý den.

Marcel CHLÁDEK, senátor, stínový ministr školství /ČSSD/
--------------------
Dobrý den.

Veronika SEDLÁČKOVÁ, moderátorka
--------------------
Paní poslankyně Navrátilová, o vás se také mluvilo jako o možné kandidátce na ministerskou funkci. Nevadí vám, že
by ten post měl získat nestraník?

Dagmar NAVRÁTILOVÁ, poslankyně, místopředsedkyně školského výboru PS PČR
--------------------
Naopak, mně to nevadí. Já jsem dobrovolně jaksi se vzdala této kandidatury a myslím si, že v tuto chvíli to může jen
přispět, když to bude nestraník a hlavně odborník.

Veronika SEDLÁČKOVÁ, moderátorka
--------------------
Proč to může přispět? Je mezi koaličními stranami takové napětí?

Dagmar NAVRÁTILOVÁ, poslankyně, místopředsedkyně školského výboru PS PČR
--------------------
Nemluvila bych o napětí. Jde o to, že ministerstvo školství patřilo Věcem veřejným, když to /výpadek/ řeknu. V tuto chvíli
Věci veřejné nejsou součástí vládní koalice, a proto vidím jako jisté řešení právě nestraníka na tomto místě.

Veronika SEDLÁČKOVÁ, moderátorka
--------------------
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Ovšem součástí vládní koalice je nová platforma kolem Karolíny Peake, vy jste taky její členka. Vy nechcete tu funkci?

Dagmar NAVRÁTILOVÁ, poslankyně, místopředsedkyně školského výboru PS PČR
--------------------
Ne ...

Veronika SEDLÁČKOVÁ, moderátorka
--------------------
Nemyslím vy osobně. Myslím tu platformu.

Dagmar NAVRÁTILOVÁ, poslankyně, místopředsedkyně školského výboru PS PČR
--------------------
My na toto téma budeme ještě mluvit s panem premiérem, čeká nás jednání, ale myslím si, že opravdu uklidnění by
prospělo to, že by v tuto chvíli byl jmenován nestraník.

Veronika SEDLÁČKOVÁ, moderátorka
--------------------
Pane senátore Chládku, odhlédněme od těch koaličních, nechci říkat sporů, ale dojednávání. Vy už jste se vyjádřil v
tom smyslu, že by vám pan Fiala nevadil ve vedení ministerstva školství. Vy se tedy víceméně ztotožňujete s jeho
odbornými názory?

Marcel CHLÁDEK, senátor, stínový ministr školství /ČSSD/
--------------------
Takhle. Co se týká jeho jako odbornosti, tak s tím nemám problém, ale samozřejmě jako levicový politik mám problém
s jeho vyjádřeními, protože je vidět, že má velmi blízko k pravicové politice. Já si myslím, že se neshodneme například
na téma školného. Zároveň pravicová politika má vlastně ve svém vínku také privatizaci školství jako takového. Takže
to budou, si myslím, stěžejní body, kde se jasně neshodneme. Také mě zarazil ten názor paní Navrátilové, že hledají
nestraníka proto, že mají problém někde uvnitř koalice. Já si myslím, že by to měl být člověk, který bude i velmi silný
uvnitř té vlády, protože pokud nebude, tak ty škrty, které dneska pravicová vláda dělá, tak budou pokračovat a to vidím
jako velký a zásadní problém této volby.

Veronika SEDLÁČKOVÁ, moderátorka
--------------------
Paní poslankyně Navrátilová, o tom, jestli by byl pan Fiala silným ministrem školství, pokud by byl nestraníkem, máte i vy
své pochybnosti? Myslíte si, že by například dopustil to miliardové škrtání, kvůli kterému odešel Josef Dobeš, alespoň
podle svých slov.

Dagmar NAVRÁTILOVÁ, poslankyně, místopředsedkyně školského výboru PS PČR
--------------------
Víte, my určitě bychom se rádi s panem Fialou, s panem profesorem Fialou sešli a pobavili se s ním o jeho představách,
protože ty my zatím neznáme. Takže proto jsme se ještě nijak ani nevyjadřovali k jeho kandidatuře. Ale máme jakési
programové priority, které budeme prosazovat, a záleží právě i na tom, jak se k tomu pan profesor postaví.

Veronika SEDLÁČKOVÁ, moderátorka
--------------------
Je mezi nimi i požadavek, který už naznačila Karolína Peake, aby se neškrtalo v rozmezí těch 2,5 miliard, aby se nebralo
učitelům?

Dagmar NAVRÁTILOVÁ, poslankyně, místopředsedkyně školského výboru PS PČR
--------------------
Je to jeden ze zásadních požadavků, aby se to neodráželo na platech učitelů, ano. Další požadavek je třeba také
dokončení vysokoškolské, lépe řečeno, uvedení v život vysokoškolské reformy, protože ta jednání opravdu, nebojím se
říct, tak trochu zkrachovala v předcházejícím období, takže to bude také velký úkol pro pana profesora Fialu. A vzhledem
k tomu, že má právě své jméno v akademických kruzích, tak si myslím, že by byl tou vhodnou osobou, která by se
mohla na toto téma bavit a diskutovat.

Veronika SEDLÁČKOVÁ, moderátorka
--------------------
Pane senátore Chládku, pokud vy byste měl říct, co podle vás teď leží před ministrem školství jako hlavní prioritní úkol,
co  by to bylo?

Marcel CHLÁDEK, senátor, stínový ministr školství /ČSSD/
--------------------
Tak rozhodně je to nastartování čerpání prostředků z Evropské unie, protože dle mého názoru se tím nikdo ten měsíc
nezabýval. Já to vidím jako velký problém, když budeme škrtat v našem školství a zároveň nebudeme čerpat 53
miliard z Evropské unie, tak to považuji za katastrofu. Pak už i to, co zmiňovala paní poslankyně, tak to je ta reforma
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vysokého školství, protože ta byla zpackaná, skončila v autě. A kromě toho také je tam ale návrh na reformu financování
regionálního školství, což vidím jako velmi nebezpečný pohrobek po panu Dobešovi a s tímto si bude muset pan nový
ministr poradit a já jsem zvědavý, s jakým přijde námětem. Samozřejmě v neposlední řadě bude muset stabilizovat úřad,
protože ten je v hrozném chaosu a rozložení. A co se týká těch finančních prostředků, tak se obávám, že tam s tím už
neudělá nikdo nic, protože ty prostředky jsou vázané a ty škrty jdou do regionálního školství, téměř ve dvou miliardách
pro regionální školství, což považuji za zásadní katastrofu a sociální demokracie s tím nesouhlasí a ty platy se snižují
už nyní podle informací, které mám.

Veronika SEDLÁČKOVÁ, moderátorka
--------------------
Paní poslankyně, prosím už jen velmi krátce. Máte nějaké novější informace, jestli už se Petr Fiala rozhodl, jestli vezme
tu funkci, nebo ne?

Dagmar NAVRÁTILOVÁ, poslankyně, místopředsedkyně školského výboru PS PČR
--------------------
Ne, tuto informaci ještě nemám a jak říkám, budeme se o této kandidatuře pana profesora Fialy bavit i s panem
premiérem Nečasem.

Veronika SEDLÁČKOVÁ, moderátorka
--------------------
Poslankyně z platformy Karolíny Peake Dagmar Navrátilová, senátor za ČSSD Marcel Chládek byli hosty poledních
Ozvěn. Děkuji oběma. Na shledanou.

Marcel CHLÁDEK, senátor, stínový ministr školství /ČSSD/
--------------------
Na slyšenou.

Veronika SEDLÁČKOVÁ, moderátorka
--------------------
Na další lince je šéfredaktor odborného serveru Česká škola Janek Wagner. Dobrý den.

Janek WAGNER, šéfredaktor odborného serveru Česká škola
--------------------
Dobré odpoledne.

Veronika SEDLÁČKOVÁ, moderátorka
--------------------
Pane Wagnere, byl by podle vás politolog Petr Fiala dobrým ministrem školství?

Janek WAGNER, šéfredaktor odborného serveru Česká škola
--------------------
Tak jako určitě musíme pozitivně ocenit, že nedošlo k nějakému stranickému handlu, a že přichází, by mohl přijít na post
ministra nestraník. Ale musíme si pak také říct, co jsou priority. To znamená pokud to je pan profesor, při vší úctě, tak to
znamená, že pan premiér považuje za prioritu vysoké školství. Ale my víme, že pan předchozí ministr Dobeš v podstatě
destruoval regionální školství a to regionální školství i vzhledem k tomu, že to se netýká pětiletého studia, ale týká se
to mnohem delší doby, tak podle mě je mnohem významnější. To znamená pro regionální školství je tohleto signálem
toho, že pan premiér nepochopil, co se v rezortu děje.

Veronika SEDLÁČKOVÁ, moderátorka
--------------------
Pane Wagnere, jak velký problém je podle vás, že rezort školství je bez ministra už měsíc, navíc stále nevíme jistě,
jestli pan profesor Fiala kývne, nebo ne na tu nabídku, pokud ji tedy dostal a je to pravda, jak o tom už spekulují a mluví
otevřeně i zástupci koalice.

Janek WAGNER, šéfredaktor odborného serveru Česká škola
--------------------
Ta setrvačnost existuje obrovská, protože rezort řídí první náměstek Němec, který byl, v podstatě jehož jedinou kvalifikací
bylo kamarádství s panem ministrem. To znamená všechny ty destruktivní kroky, ať už se to týká přerušení kvalifikované
práce na revizích rámcových vzdělávacích programů, zřízení testování základních škol a další věci v regionálním
školství, včetně reformy financování, prostě pokračují dál. Prostě to nikdo nezastavil. To znamená z minulého týdne mám
informace o tom, že probíhaly nějaké veřejné diskuse učitelů k revizi rámcových vzdělávacích programů základního
vzdělání, prostě naprosto nepřipravené, za minimální účasti veřejnosti atd. Čili prostě ty negativa, které do rezortu vnesl
ministr Dobeš, který se tam choval jako jakýsi psychopatický diletant, prostě pokračují dál. To je to nejhorší a to nikdo
nezastavil. A, bohužel, za to může samozřejmě strana Věci veřejné, čili doufejme, že i platforma paní Peake prostě od
školství bude odstřižena, protože to, co tam dopustili, to je prostě skutečně neodpustitelné.
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Veronika SEDLÁČKOVÁ, moderátorka
--------------------
Domnívá se šéfredaktor odborného serveru Česká škola Janek Wagner. Děkuji. Na shledanou.

Janek WAGNER, šéfredaktor odborného serveru Česká škola
--------------------
Děkuju. Na shledanou.


